
 

Skolebestyrelsesmøde  

Onsdag d. 12. august 2020  

 

NB: Der spises inden selve mødet. 
 

Kl. 17.00 – 17.30 Spisning. Der siges under spisningen velkommen til Pia og Hans – se pkt. 1. 

Kl. 17.30 – 19.30 Skolebestyrelsesmøde - Ellen tager kage med 

Mødet foregår i personalestuen som normalt. 

 

Forældrerepræsentanter: Ellen Jensen (formand) 
Anette Haslund 
Mona Kjær Nielsen 
Signe Bloch-Krarup 
Tanja Terndrup 
Pia Asta Winther  
Hans Grarup  

Mor til Jonas i Ung 
Mor til Tobias i Ung 
Mor til Sebastian i Ung 
Mor til Alexander i Junior 
Mor til Dicte i Junior 
Mor til Kristoffer i Indskolingen 
Plejefar til Matias i Indskolingen 

Forældresuppleanter:  
 

 

Medarbejderrepræsentanter Mie Geert 
Karen Faaborg 

 

Ledelsesrepræsentanter Uffe Lilholm 
Ane Borum (referent) 
 

 

Afbud:  
Mona 
 

 

 

 

1. Punkt 
17.00 / 30 min 

Spisning og velkommen til Pia og Hans 
 

 
 
 

Formålet med punktet er at sige velkommen til Pia og Hans, som blev valgt ind i 
bestyrelsen i juni måned samt at alle i bestyrelsen får mulighed for at fortælle lidt 
om sig selv og motivationen for at sidde i skolebestyrelsen. 
 

- Runde hvor alle under spisningen fortæller lidt om sig selv samt motivation 
for at sidde i skolebestyrelsen. 
 

 

 



2. punkt 
17.30 / 15 min 
 

Konstituering hvor den nye skolebestyrelse vælger formand og næstformand. 

Ansvarlig: Uffe – sekretær 
 

Sagsfremstilling: Formål: Konstituering hvor den nye skolebestyrelse vælger formand og 
næstformand. 
 
Ved konstitueringen er det forældrerepræsentanter og medarbejderrepræsentanter 
der vælger formand og næstformand. Ledelsen er sekretær(er).  
 

- Forælder(re) der ønsker at være formand / næstformand får mulighed for at 
fortælle lidt om motivationen for at blive formand / næstformand og evt. 
ønsker til det fremtidige skolebestyrelsesarbejde. 

 
 
Valg af formand og næstformand. 
 

Bemærkninger:  
 
 

Beslutning:  
Tanja er valgt som formand. 
Signe er valgt som næstformand. 
 

 

3. punkt 
17.45 / 3. min 
 

Godkendelse af dagsorden 
 

Ansvarlig: Ellen 
 

Sagsfremstilling: Formålet er alle i bestyrelsen er enige om dagsorden  
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: Dagsordenen er godkendt.  
 

 

  

4. punkt 
17.48 / 2 min 
 

Godkendelse af referat fra 17. maj 2020 (bilag 1). 
 

Ansvarlig: Ellen 
 

Sagsfremstilling: Referatet kan ikke laves om, men er der indhold eller passager, som 
skolebestyrelsesmedlemmer ikke er enig i eller ønsker tilføjelser til, så kan 
tilføjelser/ændringer laves under dette punkt.  
 



Bemærkninger: Det er ikke Lise der blev valgt til bestyrelsen. Det er Lise mand, Hans, der er valgt til 
bestyrelsen. 
 
 

Beslutning: Godkendt.  

 

5. punkt 
17.50 / 5 min 
 

Opfølgning på punkter fra sidste møde (5 min) 
 

Ansvarlig: Ellen 
 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er sikring af, at der følges op på beslutninger og 
drøftelser fra tidligere møde(r). 
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: Intet. 
 
 

 

6. punkt 
17.55 / 10 min 
 

Godkendelse af kvalitetsrapport – med ændringer (bilag 2) 
 

Ansvarlig: Uffe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at skolebestyrelserne på alle skoler godkender tilføjelser/ændringer til 
Kvalitetsrapporten 2019/20.  
 
Skoleafdelingen – Team Kvalitet og myndighed – skriver:  
 
Da vi er blevet gjort opmærksom på enkelte fejl i tabellen over planlagte afvigelser af 
reglerne om mindste varighed af undervisningstiden i 2019/20 (pkt. 2.0, side 1), 
fremsendes hermed en tilrettet udgave af ”Tillæg til kvalitetsrapport 2018-19”. For 
følgebrev, deadline for udtalelse mv. se mail af 29. juni 2020.  
 

- Kort gennemgang af ændringer til kvalitetsrapporten 2019/20. 
- Godkendelse af tilføjelser / ændringer. 

 

Bemærkninger: Timetalsreduktion: 
Her på skolen har vi valgt at alle elever har 30 timer om ugen. Dog med undtagelse 
af 8. + 9. klasse som har 31 timer. Den sidste time er placeret på nogle aftener. 
 
Ved timetalsreduktion bruger vi ikke færre lærertimer, men udnytter lærertimerne 
med ekstra lærerressourcer inden for de 30-31 timer. 
 
Anden understøttende undervisning: Det kan være lektielæsning. Her på skolen 
bruger vi den understøttende undervisning til at hjælpe med at give tøj af og på 
samt spisning.  
 
 

Beslutning: Bestyrelsen godkender  



  
 

 

7. punkt 
18.05 / 15 min 

”Procedure omkring overgange og klasseplacering” 

Ansvarlig: Signe, Ellen og Uffe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er en drøftelse af skolens procedurer omkring overgange mellem 
afdelinger og klasseplacering.  
 
Skolens procedure omkring overgange og klasseplacering, som tidligere er fremlagt 
og besluttet i skolebestyrelsen.  
Overgange til nyt skoleår: 
• Ledelse og teams drøfter de enkelte elever ift. læring, trivsel, 

udvikling. 
• Ledelse laver udkast til elevfordeling og klassefordeling i afdelingerne. 
• Personalet har mulighed for at give feedback. 
• Ledelse melder endelig elevfordeling og klasser i afdelingerne ud (Der 

vil i den videre proces stadig være mulighed for få ændringer) 
• Overlevering fra afgivende kontaktlærer/kontaktpædagog til hele det 

nye team. 
• Afgivende og modtagende kontaktlærer/kontaktpædagog aftaler 

konkrete tiltag (besøg i ny afdeling/klasse eller lign.) ift. overgangen 
for eleven. 

• I helt særlige situationer inviteres forældre til en snak om overgangen. 
Derudover er der en del uformelt mellem de forskellige arbejdsgange, hvor det 
modtagende personale er opmærksomme på eleven, kigger over skulderen og 
spørger ind, mv. 
 

- Drøftelse 
 

Bemærkninger:  
Det er vigtigt at vi kommunikerer klart og tydeligt til forældrene. I år har der ikke 
været rundvisninger. Dette har haft en konsekvens ift. information til nye forældre. 
Generelt ønskes et fokus på at nye forældre får mere indblik i 
skolen/organisationen. Forældrene kan godt rumme at få informationer til kaffe på 
1. skoledag.  
 
Det kunne være fint at forældre i overgangene får udleveret formål for skolegang i 
afdelingen. Det skal også på hjemmesiden.  
Det kunne også være fint, hvis proceduren for hvordan der laves klasse kom til at 
ligge på hjemmesiden. 
 
Det er en styrke på skolen, at man som personale kan være ærlig og ytre sig. Det 
med at der skulle være en kultur på skolen om, at personalet ikke bakker op omkring 
de beslutninger der tager – er ikke korrekt. 
 
 
 

Beslutning: Der arbejdes løbende proces med en god overgang for eleverne. Vores vigtigste 
opgave at varetage hele skolens interesse – individ og fællesskab. 
Formål for skolegang i afdelingerne lægges på hjemmesiden. 



 

 

8. punkt 
18.20 / 15 min 

Skolebestyrelsens rolle - Hvordan håndteres henvendelser fra forældre 

Ansvarlig: Ellen og Uffe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er, en afklaring af rollen som skolebestyrelsesmedlem ved henvendelse fra 
andre forældre.  
 

- Hvad fremgår af lovgivning på området.  
- Drøftelse 

 
 

Bemærkninger: Skolebestyrelsens opgave er at lave principper for bl.a. det gode samarbejde. Der 
bringes ikke individ-sager ind i bestyrelsen. Det er det generelle bestyrelsen 
håndterer.  
 
 

Beslutning: Bestyrelsen vil meget gerne bruges til stort og småt. Bestyrelsen hæver det op til det 
generelle.  
 
Det besluttes at der skal laves en skrivelse om, hvad man kan bruge bestyrelsen til. 
Der kunne være fint hvis det bliver sendt med ud til nye forældre. Skal derudover 
lægges på hjemmesiden.  

 

9. punkt 
18.35 / 15 min 

Forretningsorden – herunder antallet af møder og temadag (bilag 3) 

Ansvarlig: Ellen 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at få gennemgået forretningsorden for skolebestyrelsen samt evt. 
justere/ændre forandringsordning.  
 
Gennemgang og drøftelse af forretningsorden. Punktet var på dagsorden d. 13. maj 
2020, og det blev besluttet at, ”Den nye skolebestyrelse” tager forretningsorden op 
igen på første møde i det nye skoleår og tager beslutning”. 
 
Af konkrete ændringer, er der fra skolen forslag om at reducere antallet af møder. I 
vinters blev det på MED temadagen besluttet at interne procedurer skal forenkles 
og antallet af overordnede møder skal reduceres - herunder MED og PKU. Antallet af 
møder tæt på eleverne - teammøder og afdelingsmøder - bibeholdes. Skal antallet af 
skolebestyrelsesmøder reduceres? 
 
Opmærksomhed ift. en kommende beslutning, som blev drøftet på mødet d. 13. 
maj: 

- Som det er nu, opleves det at der er punkter på møderne der fylder 
møderne ud. 

- Det er vigtigt at bestyrelsen kan nå de punkter vi skal med en 
opmærksomhed ift. det ansvar der også er for bestyrelsen. 

- Forslag: 
- Fjerne 2 møder og i stedet forlænge møderne 
- Skal vi slette temadagen  



- Obs på uddelegering af opgaver til arbejdsgrupper som kan fremlægge for 
alle 

- At Temadagen kun afholdes ved behov. 
- 1-2 online møder. 

 
På baggrund af ovennævnte – drøftelse og beslutning. 
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: • Det besluttes at der afholdes 7 bestyrelsesmøder + 1 en temadag i 
tidsrummet 15.00-20.00.  
Der planlægges ikke med online møder. 

• Fremlæggelse af skolebestyrelsens arbejde i det kommende år skal flyttes til 
det 2. møde. 

• I forretningsordenen lave der en formålsbeskrivelse af skolebestyrelsens 
arbejde.  
Tanja og Uffe laver det. Den samme skrivelse skal bruges til at sende ud til 
nye forældre +på hjemmesiden jf. punkt 8. 

• Årshjulet skal sendes med referatet ud. 
 

 

10. punkt 
18.50 / 15 min 

Besparelser 

Ansvarlig: Uffe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er, at Skolebestyrelsen får indsigt de besparelser som fremgår af Budget 
2021, og beslutter om der skal laves høringssvar.  
 
Høringssvar til Budget 2021 (bilag er sendt pr mail). 
Af budgettet fremgår det bl.a, at der skal spares kr. 2 mio. på specialområdet. 
Besparelsen kommer oven i en besparelse på 3,4 plus reduceret takst for 
enkeltelever med nedsat undervisningstimetal.  

 
- Gennemgang af det udsendte materiale. 
- Hvad er skolebestyrelsens holdning til budget 2021, og hvad skal evt. sendes 

i et høringssvar til Børne- og Ungeudvalget? 
- Evt. nedsættelse af arbejdsgruppe. 

 
Evt høringssvar skal være skoleafdelingen i hænde senest 28. august. 
 
 

Bemærkninger: De sidste to år fik hele skoleområdet tilført ekstra midler. Størstedelen af de ekstra 
midler er blevet brugt på flere elever i specialklasser. Kommunalt ønsker man at 
vende denne udvikling.  
Der er derfor besparelser.  
 
Sidste år fik vi også en besparelse 3,4 %. 
I år har vi fået en besparelse på ca. 1,3 %. 
Over 10 år har skolen haft besparelser der har medført at vi har 25 % færre lærere, 
18 % færre pædagoger og 3-4 % færre medhjælpere. 
 



Beslutning: Vi beslutter at lave et høringssvar ud fra en simpel skabelon.  
Når udkastet er klar, sendes det ud til alle i bestyrelsen, hvor man har mulighed for 
at kommentere på det.  
 
Den sendes med hele bestyrelsen som afsender.  
 
 

 

 

11. punkt 
19.05 / 15 min 

Orienteringer, Nyt fra og spørgsmål til. 

Formanden  
og evt. andre 
skolebestyrelses-
medlemmer 
 

 
 

Ledelse 
 
 

- Status på budget pr 30.6 2020 
Skole/sfo har et mindre minus.  
Kørselsafdelingen har svært ved at få økonomien til at hænge sammen.  
I Videnshuset har der under COVID-19 været et tab af indtægt på 200.000 kr. i de 
første 6 måneder. Samlet set er der et underskud på 1 million. 
 
Ift. covid-19 har vi tidligere meldt ud, at der var godt styr på det og var i gang med 
åbne lidt mere op. Det har i dag vist sig, at en familie er smittet med COVID-19. 
Barnet er i gang med test. Det er derfor meldt ud, at hvis forældre er utrygge kan 
man holde sit barn hjemme resten af ugen og først i næste uge.  
 
I næste uge er der formentlig dialogmøde for formand og næstformand. Uffe vender 
tilbage.  

Medarbejdere 
 

I gang med at finde rytmen og få de nye elever i afdelingerne godt i gang.  

 

12. punkt 
19.20 / 5 min. 

Evt. 
 

 Forældrearrangementet omkring Seksualitet bliver d. 15. marts 2021   
 
Husk at sende instruks omkring kajaksejlads ud. 
 

 

 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2020-2021 
Ugedag Dato Kl.slet Sted Dagsordenspunkter 

Onsdag 12/8 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 30/9 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 4/11 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 16/12 17.00-20.00 Dybkær Specialskole Julefrokost i forlængelse af mødet 

Onsdag 27/1 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  



Onsdag 3/3 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 7/4 12.00-19.30 Temadag Foregår ude af huset 

Onsdag 5/5 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

 

 


